
NAŠA
DĚDINA

ČTVRTLETNÍK

OBCE
HLOHOVEC

ČÍSLO 1/2010
ROČNÍK XIV.

Zdarma

Milí spoluobčané,
zima 2009/2010 si nás všech-

ny důkladně prověřila. Snad už
skončí a dovolí nám naplno se 
věnovat stavební činnosti, ale 
hlavně úklidu, aby u nás bylo 
zase vlídno. 

Přes tuhé mrazy a návaly sně-
hu pokračovaly obě velké stavby, 
a to výstavba inženýrských sítí v 
ulici K zámečku a stavba sběrné-
ho dvora v areálu bývalého ze-
mědělského družstva. Zvýšený 
stavební ruch s sebou nese po-
hyb těžké stavební techniky obcí 
a zvýšené nároky na úklid. Jsou 
sice věcí především stavebních 
firem, ale i my domácí bychom 

Slovo starostky

Krojovaná chasa, která zahájila letošní krojový ples v Hlohovci, byla početná. Úvodní Moravskou besedu zatančila mládež bez kolečka nejmen-
ších, protože by se do sálu všichni prostě nevešli. Úvodní slavnostní pochod sálem je vždy velkým zážitkem, který si nenechají ujít ani mla-
dí, ani jejich rodiče a prarodiče. Jako každoročně krojový ples v Hlohovci tradičně o půlnoci vyvrcholil volbou nových stárků pana Ondřeje
Damborského a pana Víta Drobiliče.                                                                                                                              Foto: František Havlík

měli projevit jistou míru toleran-
ce a  vnímavosti ke svému okolí 
a přispět k tomu, aby dopad sta-
vební činnosti na normální a klid-
ný život v obci byl co nejmenší. 
Obec se o to usilovně snaží, ale 
nemůžeme být všude a hned. 

Už konečně roztály poslední 
zbytky sněhu a nový snad už ne-
napadne, začneme rekapitulo-
vat, co nás zima stála a hlavně, 
co všechno napáchala. Musíme 
začít s úklidem, opravami výtlu-
ků v místních komunikacích, s 
úpravami veřejných prostranství, 
výsadbami… Mnohokrát děkuji 
zejména za pracovní četu obce 
za součinnost většiny našich 

obyvatel při úsilí  udržet všech-
ny místní komunikace sjízdné a 
hlavní chodníkové trasy schůdné 
během sněhových kalamit a ob-
dobí extrémních mrazů.  Vyskyt-
ly se sice výjimky, ale zabývat 
se jimi je škoda času a místa na 
papíře. Těší nás, že v průběhu 
zimy nebyl zaznamenán žádný 
těžký úraz našich obyvatel ani 
přespolních způsobený stavem 
komunikací či chodníků. 

Žáci školy, mládež, ale i do-
spělí jsou jistě po dlouhém 
půstu natěšeni, kdy už konečně 
vyzkoušejí nové hřiště s umělým 
povrchem v sousedství školy. 
My taky, ale všichni čekáme, až 
nám do nedávna rozbředlý terén 
dovolí upravit okolí staveb na-
tolik, aby bylo možné do areálu 
volně vstupovat. Chce to ještě 

chvilku strpení s vládychtivou 
paní Zimou a jejími vrtochy! 

Vstoupili jsme do posledního 
roku volebního období a roku 
dvojích voleb. Čeká nás bilance, 
jíž se můžeme a budeme věno-
vat v rámci celého roku. Hloho-
vec se nemá za co stydět, nabral 
dech a dynamiku rozvoje odpo-
vídající možnostem. Jednou z 
podmínek tohoto nastoupeného 
trendu byl příliv peněz ze stát-
ního rozpočtu, Evropské unie a 
rozpočtu Jihomoravského kraje. 
Pomohli nám k němu někteří  
politici na celostátní, krajské i 
komunální úrovni. Slušelo by se 
poděkovat.  Letos k tomu máme 
dvojí příležitost.  

Přeji Vám šťastné a veselé
Velikonoce 2010 a šťastnou ruku 
ve volbách!              Jana Vlková
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Bylo přítomno 11 členů Zastupitelstva obce. Z jed-
nání Zastupitelstva obce byli předem omluveni:  
Andrea Kurková a Marie Bartošíková.  Neomluveni 
byli: Marie Michalicová a Karel Vlašic, kteří se  na 
jednání dostavili opožděně.
Starostka program doplnila o bod č. 5a) – stanovení 
výše ceny pozemků v intravilánu obce Hlohovec  a 
o bod č.8 - schválení dodatku č.1 ke smlouvě č.15/
2007 o provozování vodního díla pro veřejnou po-
třebu – stoková síť. K upravenému programu jedná-
ní nebylo ze strany přítomných členů ZO žádných 
dalších připomínek. 

Průběh jednání:

k  bodu 2.  Rozpočtová opatření 5, 6 a 7,  jak bylo
předloženo - Připomínky ani dotazy nebyly žádné.  
Marie Michalicová se z důvodu pozdního příchodu 
hlasování zdržela. Výsledek hlasování: 11 – 0 – 1.

k bodu 3 Rozpočtové provizorium na rok 2010 
– Bez připomínek. Výsledek hlasování: 12 – 0 – 0.

k bodu 4. Pověření provádět rozpočtová opat-
ření v době od 18. 12. 2009 do 31. 12. 2009
v plném rozsahu na Radu obce. Po skončení to-
hoto období předloží Rada obce rozpočtové opat-
ření ke schválení Zastupitelstvu obce.
Výsledek hlasování: 12 - 0 -0

k bodu 5. Cenu pozemků určených k výstavbě 
23 RD v ulici K zámečku ve výši

a) 620,- Kč/m2 pro žadatele s trvalým pobytem
 v obci Hlohovec k  17. 12. 2009                         

b) 825,- Kč/m2 pro žadatele s trvalým pobytem 
 mimo obec Hlohovec k  17. 12. 2009, a to za 
 předpokladu, že rozdíl ceny neodporuje práv-
 ním předpisům
 Zastupitelé obdrželi propočty cen pozemků
 a byli seznámeni s kalkulací.  Otázku diskri-
 minace pro občany s jiným trvalým pobytem 
 než v Hlohovci řešili zastupitelé Michalicová 
 a Sítek. Nakonec se všichni shodli na původním 
 návrhu. Výsledek hlasování: 13 – 0 - 0

k bodu 6. Ceny pozemků v intravilánu obce Hlo-
hovec s účinností od 1. 1. 2010 ve výši 100 Kč/m2

Návrh zvýšení ceny pozemků ze 40 na 100 Kč 
– všichni zastupitelé  se shodli na tom, že stávající 
cena byla velmi nízká. Výsledek hlasování: 13 – 0 - 0

k bodu 7. Způsob prodeje pozemků v ulici
K zámečku prostřednictvím realitní kanceláře 
vybrané inženýrskou společností  Veselý - Re-
alitní kancelář by měla prodej zprostředkovat podle 
pořadí uchazečů vyplývajícího z evidovaných žá-
dostí o prodej pozemků. Pan Jankovič měl protiná-
vrh – nejprve uspokojit občany Hlohovce. Ostatní 
zastupitelé se domnívali, že občany Hlohovce už 
zvýhodnili cenou pozemku a  jiný výběr než datum 
přijetí žádostí o pozemek by mohl být důvodem
k různým nekalým manipulacím.
Výsledek hlasování: 13 – 0 - 0

k bodu 8. Záměr úplatného převodu nemovitostí 
z vlastnictví Obce Hlohovec, v k.ú. Hlohovec do 
vlastnictví jiných osob -  a) pozemku PKN č. 1687 
o výměře 280 m2, trvalý travní porost, PKN č. 1688 
o výměře 36 m2 , zahrada, PKN č. 1691/2 o výmě-
ře 50 m2, zahrada, PKN č.1694/2 o výměře 52 m2,
zahrada, v ulici U rybárny. 
Výsledek hlasování: 13 – 0 - 0

k bodu 9. Úplatný převod nemovitostí z vlast-
nictví Obce Hlohovec, v k.ú. Hlohovec do vlast-
nictví jiné osoby:

 a) pozemek PKN č. 1045/2 o výměře 2 m2, zasta-
 věná plocha manželům Josefu Fabičovicovi
 a Anně Fabičovicové, bytem Hlohovec, Dědina 
 7 za cenu 40Kč/m2 ,

b) pozemek PKN č. 794 o výměře 21 m2, zasta
 věná plocha a pozemek PKN č. 806, o výměře 
 124 m2,  ostatní plocha panu Josefu Dolečkovi, 
 bytem Hlohovec, U sadů 418 za cenu 40 Kč/m2

c)  pozemek PKN č. 165/13 o výměře 1 m2 , zasta-
 věná plocha manželům Ing Janu Štěpánkovi
 a paní Miloslavě Štěpánkové, bytem Hlohovec, 
 Chalupky 109 za cenu 40 Kč/m2. 

 Výsledek hlasování: 13 – 0 - 0

k bodu 10. Dodatek č.1 ke smlouvě o provozo-
vání č. 15/2007 vodního díla pro veřejnou potřebu 
– stoková síť- Výsledek hlasování: 13 – 0 - 0

k bodu 11. Různé k projednání - Starostka infor-
movala o žádosti z Pozemkového úřadu o zajištění 
nepoškozování biokoridoru a provádění kontrol. 
Diskutovalo se o bezohlednosti některých země-
dělců, ze které vyplynul návrh řešení  o obeslání 
větších společností nebo jiné osvětě – článek
v Naší dědině.
Další na projednání byla žádost ze školy v Charvát-
ské Nové Vsi o příspěvek na žáka 7.000 Kč.  Návrh 
řešení byl, ověřit si existenci smlouvy mezi obcemi 
Lednice a Hlohovec o umístění žáků, pokud by byla 
uzavřena, jiným obcím by se nic hradit nemuselo. 
Karel Vlašic přednesl zprávu o kontrolní činnosti. 
Jan Sítek vznesl dotaz na ceny pozemků, které by 
obec zpětně vykupovala od občanů. Všichni zastu-
pitelé se shodli na tom, že cena by měla být indi-
viduální, podle ceny,  za kterou ji občané od obce 
odkoupili. Jan Sítek měl dále dotaz na šetření ener-
gií - konkrétně spotřeba energií na hřišti TJ Sokol.
a Koryčánek mu vysvětlil, že se jednalo o úterní 
a páteční trénink, který nelze přeložit na dřívější 
hodinu, protože to jsou děti ještě ve škole a v tom-
to ročním období se stmívá dříve a svítit si musí. 
Upozornil také na to, že žárovky jsou spořicí a v 
tělocvičně by náklady na vynaloženou energii byly 
ještě vyšší. Na závěr ředitelka ZŠ Hlohovec Hana 
Sítková předala zastupitelům od dětí přáníčka a ke-
ramické dárečky vlastní výroby. 

k bodu 12. Usnesení – Předsedkyně návrhové 
komise přednesla celkové usnesení ze zasedání 
zastupitelstva obce.

Závěr – V závěru jednání starostka poděkovala 
všem přítomným zastupitelům za účast na tom-
to veřejném zasedání a s přáním všeho dobrého
v novém roce 2010 ukončila jednání.

Zápis z 20. veřejného zasedání Zastupitelstva obce Hlohovec
ve volebním období 2006-2010, konaného dne 17. 12. 2009

Po zahájení bylo přítomno 9 členů Zastupitelstva 
obce. Předem omluveni byli: Jan Sítek, Jaromír 
Navrátil a Josef Drobilič.  Neomluveni byli: Marie 
Michalicová, Karel Vlašic a Michal Sítek. Starost-
ka program bez připomínek doplnila o bod  č.1a) 
– rozpočtové opatření č.8/2009. V průběhu 10 mi-
nut se na jednání dostavili Dr. Marie Michalicová
a Karel Vlašic.         

Průběh jednání:

k  bodu 1. Kontrola plnění usnesení z přede-
šlých zasedání Zastupitelstva obce  

k bodu 1a. Rozpočtové opatření č. 8/2009  - 
Přítomným členům Zastupitelstva bylo dodáno 
rozpočtové opatření č. 8, které bylo Radou obce 
schváleno dne 30 .12. 2009. Bez  připomínek.
Výsledek hlasování: 11 –  0  – 0 .

k bodu 2. Výběr uchazeče Schmidt reality s.r.o., 
sídlem: 602 00 Brno, Křenová 299/26 dle zprávy 
o  posouzení a hodnocení nabídek na zhotovite-
le zakázky: “Hlohovec – odkanalizování zámečku 
a IS – prodej pozemků” a podpis smlouvy o dílo o 
poskytování služeb  s vítězem výběrového řízení za 
cenu provedení díla ve výši  318.729,00 Kč. 
Výsledek hlasování: 11 – 0  – 0 .

k bodu 3 Delegování pravomoci provádět roz-
počtová opatření na Radu obce do výše 100.000 
Kč v rámci jednoho paragrafu rozpočtu obce. 
Starostka seznámila zastupitele se současnými 
podmínkami financování obce. Místostarosta obce 

Zápis z 21. veřejného zasedání Zastupitelstva obce Hlohovec
ve volebním období 2006-2010, konaného dne 21. 1. 2010

Pavel Kašník uvedl nutnost pořizování či oprav 
techniky v době zimní kalamity a nezbytnost opera-
tivní reakce na vzniklou situaci. Rada obce z těchto 
důvodu navrhla potřebu delegovat pravomoc pro-
vádět rozpočtová opatření Radou obce do výše 
nejméně 100.000 Kč a schválit tuto pravomoc Za-
stupitelstvem obce.
Výsledek hlasování:   11 – 0  – 0 .

k bodu 4. Záměr úplatného převodu nemovitos-
tí z vlastnictví obce Hlohovec, v k.ú. Hlohovec  
do vlastnictví jiných osob:

a) pozemek PKN č. 95/2 o výměře 35 m2, ostatní 
 plocha, v ulici Hlavní za cenu 100 Kč/m2. 
 Převod byl odkládán z důvodu nevyjasněného 
 tvaru veřejného prostranství. S dobudováním 
 chodníku na sousedním pozemku vyvstala 
 možnost úplatného převodu celistvého pozem-
 ku KPN č. 95/2. 
 Výsledek hlasování: 11 – 0  – 0 .

k bodu 5. Různé k projednání – Na programu 

březnového zasedání bude schválení rozpočtu, 
rozpočtového výhledu a součástí programu by 
měly být také zprávy finančního a kontrolního výbo-
ru o činnosti za 2. pololetí roku 2009. Místostarosta 
Kašník podal návrh na zřízení kontokorentního účtu 
v ČSOB Břeclav maximálně do výše 5,000.000 Kč. 
Výsledek hlasování: 11 – 0  – 0 .

Starostka obce vyzvala členy ZO k působení na 
občany, aby se v průběhu sněhové kalamity zapojili 
do odklízení sněhu s chodníků v sousedství svých 
nemovitostí. Zastupitelé obce konstatovali, že pra-
covní četa obce zvládla sněhovou kalamitu i ve 
srovnání s okolními městy a obcemi výborně.

k bodu 6.  Usnesení – Předsedkyně návrhové
komise Marie Bartošíková přednesla celkové usne-
sení ze zasedání Zastupitelstva obce.

Závěr – V závěru jednání starostka poděkovala 
všem přítomným zastupitelům za účast na tom-
to veřejném zasedání a s přáním všeho dobrého 
ukončila jednání.

P R V N Í   Z E M Ě Ř I C K Á  a.s., Komenského 213, 691 45 Podivín

-  geodetické práce -  geografické informační systémy
-  pozemkové úpravy -  geometrické plány a vytyčení pozemků

telefon/fax: 519345700      e-mail: skrecek@prvni-zeme.cz
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Zamyšlení místostarosty Pavla Kašníka
Vážení spoluobčané,
přicházím k vám poprvé 
v tomto volebním období 
s krátkým zamyšlením. 
Nemám v povaze se pre-
zentovat se svými názory
v tisku. Myslel jsem si, že 
má každodenní práce pro 
obec a její rozvoj jsou tím 
nejlepším vyjádřením mého 
postoje k výkonu veřejné 
funkce. Postupně však zjiš-
ťuji, že jsem se výrazně mý-
lil, a že bude nutné, abych 
vám, občanům Hlohovce, 
osvětlil některé své myšlen-
ky a postoje, které zásadním způsobem řídí mé kroky při výko-
nu veřejné funkce vámi mně svěřené.

Do komunální politiky jsem vstupoval s naivní představou po-
stupného sjednocení všech  pro realizaci zájmů naší obce. Jsem 
přesvědčen, že i když můžeme mít v mnoha věcech odlišný názor, 
může nás spojovat upřímný zájem o rozvoj obce, kde žijeme my a 
budou žít naše děti. V průběhu uplynulého volebního období jsem 
ke svému zděšení zjistil, že u mnohých z nás zájem o věci veřejné 
reálně neexistuje. Budovat spolupráci bez společného cíle je takřka 
nemožné.

V malé obci, jako je ta naše, nesmí existovat výrazná politická 
polarita. Ani pravá, ani levá,  pouze schopnost a ochota jednotlivých 
osobností pro svoji dědinu něco udělat znamená rozvoj a prosperitu. 
V každodenním životě také nelze rozlišovat na pravicovou a levico-
vou kanalizaci, ale pouze fungující a nefungující.

V širokém spektru úkolů, které stojí před vedením obce, velmi 
často slýchám výrazy „mělo by se“ a také „udělá se to“. Omyl!!! 
Samo se nic neudělá, ani nevyřeší. Je to jen otázka každodenní po-
ctivé práce a osobního přístupu každého z nás. Pro práci ve vedení 
samosprávy v žádném případě nestačí zvýšená aktivita  v období 
předvolebním. I  komunální politika je práce na plný úvazek. Kdo 
toto není ochoten přijmout, nemá v ní co pohledávat.

Při výkonu veřejné funkce je třeba čas od času učinit v širším 
zájmu obce nelehké a někdy i nepopulární rozhodnutí, přičemž je 
nutné v takové chvíli vzít odpovědnost na svá bedra. Většina však 
taková rizika nechce podstupovat a raději vyčkává, kdo bude mít k 
této odpovědnosti dostatek odvahy. Tato většina pak bývá nejodváž-
nějším kritikem, když  se vše úplně nevydaří.  Není třeba, aby občan 
bezmezně miloval svého starostu, radního či zastupitele. Je třeba jen 
jednoznačného vyhodnocení, zda tito odvádějí práci pro obec.

Denně slýchám poučky a hesla o demokracii. Demokracie však 
není anarchie, kde si jedinec může  dělat, co se mu zlíbí. Opravdová 
demokracie je diskuse, která vyústí v dohodu. V kultuře naší politi-
ky se však asi nedá dohodnout. Každý má svou pravdu, která je ne-
dotknutelná, a to bez ohledu na výsledky jejího prosazení.  Největší 
tragédií pro komunální politiku je moment, kdy se občan připojí 
ke skupině, jejímž jediným programem je kritika druhých. Vítěz-
ství takovéto  skupiny znamená nejen zastavení jakéhokoliv rozvoje  
obce,  ale zákonitě nezadržitelný návrat zpět.  Je třeba ocenit ty, kteří 
jsou schopni dohody, neboť hašteření a neopodstatněné obstrukce 
obec dopředu neposunou.

Čeká nás poslední rok tohoto volebního období. Volebního ob-
dobí, které výrazně poznamenala světová hospodářská krize. Jen 
vloni nepříznivá ekonomická situace  pro naši obec znamenala sní-
žení příjmů ze státního rozpočtu o 1,36 milionu korun oproti roku 
předchozímu, což je propad ve výši bezmála 14 % všech daňových 
příjmů. I přes to jsme při všech provedených investicích hospoda-
řili se ziskem. Jak dál postupovat při existující ekonomické krizi? 
Je třeba utahovat si opasek, což  znamená méně spotřebovat, aby-
chom více investovali. A právě takto se chce vedení obce  chovat 
v následujícím roce. Investice znamená, že každá vynaložená ko-
runa zvyšuje hodnotu majetku obce, tedy i vás občanů. Je nutné
v této situaci někdy až bolestivým způsobem snížit výdaje do přímé 
spotřeby, aby co největší část rozpočtu obce byla použita výhradně 
na zvýšení hodnoty majetku obce. Zároveň to však znamená, že 
takto utracené peníze přinesou prospěch širokému počtu občanů, 
ať už ve formě  nových silnic, chodníků, vodovodů či opravených 
obecních budov. A to je jasný cíl vedení obce pro tento rok.

Pavel Kašník, místostarosta obce

Pozvánka k volbám  

Z rozhodnutí prezidenta republiky se volby do Poslanecké
sněmovny Parlamentu České republiky uskuteční
v pátek 28. května od 14 do 22 hodin a v sobotu 29. května
od 8 hodin do 14 hodin.

Volební místností byla v Hlohovci určena  zasedací síň Obecního 
úřadu v 1. patře budovy, Hlavní č.p. 75. Sedmičlenná volební ko-
mise včetně jedné zapisovatelky zabezpečí volbu v domácím pro-
středí a po zazvonění lze volit také ve vstupním traktu v přízemí 
budovy obecního úřadu. 
Volební agitace bude možná na obvyklých výlepových plochách 
na otočných stojanech a politické subjekty v obci budou mít mož-
nost umístit volební agitaci ve svých stranických vývěskách. Po-
litickým subjektům, které mají v obci základní organizaci, je na 
základě rozhodnutí Rady obce dána k dispozici bezplatně jedna 
strana obecního čtvrtletníku zdarma. 
Volební lístky budou všem voličům opět doručeny domů v týdnu 
před termínem voleb. Připomínáme, že volební právo mají všich-
ni občané starší 18 let s platným občanským průkazem a voliči 
s voličskými průkazy. Podrobnější informace ohledně voličských 
seznamů, volebního práva apod. podá navržená zapisovatel-
ka těchto voleb Kateřina Osičková, pracovnice Obecního úřadu
v Hlohovci,  tel.: 519 354 103, případně starostka obce. 

Nezapomeňte uhradit poplatky!
Upozorňujeme občany i cizince s trvalým pobytem v Obci 

Hlohovec, že poplatky za psy a TKO (popelnice) jsou splatné
do 31. března 2010.
Stejný termín je nutno dodržet i u žádostí o prominutí poplatku 
nebo dodat potvrzení ze škol u měsíčních plateb v době prázdnin 
za děti ubytované na kolejích a internátech.
Občané trpící hmotnou nouzí mají v tomto termínu možnost zažá-
dat o povolení splátek.
Od 1. 4. 2010 budou tyto poplatky navýšeny o poplatek z prodlení 
až do výše 50%.

Upozornění chovatelům psů
Upozorňujeme všechny chovatele,  že pohyb psů na veřej-

ném prostranství je povolen v Obci Hlohovec Obecně závaz-
nou vyhláškou č. 1/97 pouze na vodítku a volný pohyb psů je 
v obci zakázán.  
Volně pobíhajícím psům je nerespektováním obecně závazné vy-
hlášky umožněno znečišťovat veřejná prostranství, která si udržují 
majitelé přilehlých nemovitostí a kteří jsou pak nuceni po psech 
uklízet. Žádáme proto chovatele, aby kromě dohledu nad svým 
psem, po něm také uklidili. Chování odporující vyhlášce č. 1/97 
– tedy umožnění volně pobíhajících psů může být kvalifikováno 
jako závadné a pokutováno. 
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Ze školy a školičky

Na školním maškarním bále bylo opravdu na co koukat.
Foto: František Havlík

Co říkáte, slušelo nám to?                                  Foto: archiv školky             

Žáci i učitelé se bavili
na plesech

Občanské sdružení Petrklíč ve spolupráci se ZŠ a MŠ Hloho-
vec pořádalo také letos dva školní plesy.

Maškarní ples aneb Hvězdný bál propukl v kulturním domě
7. února. Na bále jiskřily hvězdy a hvězdičky z blízkého i širokého okolí. 
Pedagogický sbor se proměnil  v hvězdy přímo ze zámku, a to za prin-
cezny. Všichni tančili a veselili se pod pomyslnou hvězdnou oblohou. 
Sešlo se tam na tři sta hostů. Letos nám na maškarním plese zajiš-
ťovala program agentura, která se snažila pod vedením kapitána Víti, 
klauna Čárymáryfuka a tanečnice Adély příjemně pobavit a strávit spo-
lečně s námi krásné odpoledne.  Názory obecenstva, ale hlavně dětí 
na celkovou  atmosféru plesu se různí, proto jsme se rozhodli zajistit 
program maškarního plesu v příštím roce opět pod naším vedením.

Třetí školní reprezentační ples, pořádaný ve spolupráci se ZŠ Led-
nice  se konal 12. února. K tanci a poslechu hrála skupina Teachers 
z Gymnázia v Břeclavi. Zahájení plesu patřilo již tradičně krásnému  
předtančení polonézy, kterou zatančili žáci devátých tříd, k nimž patří i 
naši absolventi,  pod vedením učitelky Marie Chrástkové. 

Součástí programu byla rovněž ukázka společenských tanců
a nechybělo ani trojkové sólo. Na objektivní známkování dohlížel
s úsměvem jak pedagogický sbor z Hlohovce, tak z Lednice. O bohatou 
tombolu se zasloužili všichni místní podnikatelé, i ti z blízkého okolí, ale 
také Obec Hlohovec. Patří jim tímto velký dík. Poděkování touto cestou 
rovněž směřuje i ke všem rodičům našich žáků, kteří nás svou účastí 
přišli na ples podpořit. Pevně věříme, že v příštím roce se nás sejde 
ještě mnohem více, kdy k tanci a poslechu bude hrát dechová kapela.

Elena Jankovičová

BYLA ZIMA MEZI NÁMI…
Letošní dlouhou zimu si děti v naší MŠ užívaly, jak se patří. Na školní 
zahradě stavěly sněhuláka, bobovaly, koulovaly se a také při vycház-
kách obdivovaly krásy zimy, které nás obklopovaly. A že jich bylo! 
Letos si jistě více než v loňském roce zimu pochvalovali ptáčko-
vé, kteří denně přilétali ke krmítku na hostinu. Děti jim tam sypaly 
slunečnicová semínka, z nichž příští den našly pod krmítkem jen 
vyloupané slupky. Stálým dodavatelem této ptačí pochoutky byla 
naše paní školnice.
I když se nám všechny ty zimní radovánky náramně líbily, nakonec 
jsme byli rádi, že všechna ta bílá nádhera už roztála. Denně písnič-
kou přivoláváme sluníčko, aby pomohlo zahnat všechny ty rýmy, 
kašle a chřipky, které nás tak dlouho sužují.

Děti z mateřské školy plesaly
Na plesovou sezónu se těšívají nejen dospělí, ale i děti ve škol-

ce. Naše těšení stálo za to, vždyť jsme plesali dokonce dvakrát. 
Nejdříve jsme se zúčastnili karnevalu v KD, kterého se mohou 

účastnit jak děti z Hlohovce, tak ze širokého okolí. Po této velkole-
pé akci jsme již začali s přípravami našeho „školkového“ maškarního 
bálu. Ten se ve školce konal 25. února a i ty nejmenší děti si jej nále-
žitě užily. Samy se totiž podílely jak na výzdobě, tak na přípravě ma-
sek. A těch princezen, co se tady sešlo. Určitě by si tu vybral kdejaký 
princ. Samozřejmě nechyběl ani čaroděj, různá zvířátka, baletka, víly, 
známí hrdinové z dobrodružných filmů  a nepostradatelný kašpárek.
Po hodinovém tanečním maratonu dolehla na všechny únava.
Maškarní kostýmy se začaly postupně odkládat na různá dostupná 
místa v „tanečním sále“ a všem přišlo vhod připravené občerstvení.

A aby toho nebylo málo, tečku za končící zimou snad už defini-
tivně vykouzlilo divadélko Začarované pohádky, které nás navštívilo
8. března. Na toto představení se přišly podívat i děti 1. a 2. třídy ZŠ.

Učitelky MŠ Hlohovec

Páťák dostal
diplom za recitaci

Jako každý rok, tak i letos uspořádali v měsíci březnu vyuču-
jící naší základní školy pro poetické duše soutěž v recitaci. 

Konala se nejdříve formou třídních kol, odkud vítězové postou-
pili do našeho školního kola. Hlavním bodem programu  byl před-
nes připravených básní a prozaických textů. 

Letos se zúčastnilo školního kola 18 soutěžících a příjemně nás 
překvapilo, že polovina byli chlapci. Všichni se na své vystoupení 
pod vedením svých vyučujících pečlivě připravovali, proto bylo ve-
lice obtížné vybrat ty nejlepší. 

Porota se dlouho radila, ale nakonec jako vítěze vybrala Andulku 
Drobiličovou z 1. třídy, Sabinku Jankovičovou ze 3. třídy. a Karla 
Vlašice z 5. třídy , kteří nás 9. března reprezentovali  v oblastním 
kole recitační soutěže v Břeclavi. 

Soutěž se konala v městské knihovně a sešlo se tam na 54 sou-
těžících. My již po zkušenostech z loňského roku víme, že přednes 
některých žáků je na této soutěži na špičkové úrovni. O to větší byla 
naše radost, když  odborná porota udělila diplom -  zvláštní cenu 
poroty ve 2. kategorii Karlu Vlašicovi z Hlohovce za jeho výrazný 
přednes. Ocenění si velmi vážíme a ceníme. Je pro nás zároveň vý-
zvou pro příští rok pokusit se o účast v krajském kole. 

Elena Jankovičová
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ZA HLOHOVEC KRÁSNĚJŠÍ 
Titulek napovídá, že bude řeč o vzhledu naší obce. Po každé 

zimě bývá nepořádek, po letošní je spoušť. 
Dost na tom, že nás nesjízdnost komunikací a neschůdnost chod-

níků po návalech sněhu  donutila vysypat na ulice sůl, písek, štěrk a 
nevím co ještě. Dá nám ještě hodně práce, starostí a snad společné-
ho úsilí se těchto zbytků nepříznivého zimního období zbavit. Bohužel 
kromě drobných nečistot se vyskytl další problém, jakoby hromady 
sněhu sváděly některé obyvatele k „pohřbívání“ toho, co nechtějí mít 
na dvorku do sněhu a přitom by bylo možné pohodlně odložit vše do 
popelnice. Po oblevě se v příkopech  válejí plastové lahve, disky z aut, 
plastové tašky s různým odpadem… 

Chápu, že vytrvalá sněhová pokrývka nedovolila pravidelný úklid, 
a tak se v ulicích nahromadily psí exkrementy,  nedopalky z cigaret 
a drobné odpadky. Nechápu však, jak někdo může do závěje hodit 
plnou tašku domovního odpadu a škodolibě čekat až sníh roztaje a 
někdo to zkrátka bude nucen uklidit. Úplně nepochopitelné je, když 
po úklidu divoce vzniklé skládky na soukromé zahradě, která nebyla 
dostatečně chráněna plotem, někdo opět zahájí vršení svého soukro-
mého odpadu, a to 100 metrů od sběrného místa!

OBČAN vyžaduje od obce úklid chodníků, veřejných prostran-
ství  - zkrátka hezké prostředí pro život,  není však  sám schopen se
chovat tak, jak vyžaduje od obce. Proto si všímejme těchto OBČANŮ 
a snažme se jim zabránit v této destrukci, jinak nebude naše obec 
zahrádka, ale skládka.

Jana Vlková, starostka

Taková zákoutí v obci přece nechceme?!

Vypouštění odpadních
a dešťových vod

do veřejné kanalizace
Vážení spoluobčané,

na stokové síti obce Hlohovec, zejména u objektů čerpa-
cích stanic splaškových vod, dochází v současné době k opa-
kovanému zanášení a ucpávání čerpadel a následně k zatopení 
čerpacích stanic a níže umístěných objektů připojených ka-
nalizačními přípojkami na stokovou síť. K ucpávání čerpadel 
dochází zejména v důsledku vypouštění různých předmětů 
(hadrů, dámských hygienických potřeb a různého odpadu z do-
mácností) kanalizačními přípojkami. 

Upozorňujeme, že tyto předměty do kanalizační přípojky 
nepatří a kanalizační přípojka slouží pouze pro odvádění splaš-
kových odpadních vod!

Dále upozorňujeme, že v období dešťů dochází rovněž
k zatopení čerpacích stanic na stokové síti v důsledku vypouš-
tění dešťových vod kanalizačními přípojkami určenými pro 
odvádění pouze splaškových odpadních vod. Dešťové vody je 
nutno odvádět, pokud je to možné, volně na terén nebo využít 
možnosti vsakování.

Pro zajištění bezproblémového chodu čerpacích stanic vás 
tímto žádáme o urychlené napravení této situace a zamyšlení se 
nad tím, jak správně naložit s odpadem z domácností. Připomí-
náme, že je v obci nově zřízen sběrný dvůr.

Společnost Vodovody a kanalizace Břeclav, a.s. jako provo-
zovatel stokové sítě a čerpacích stanic v obci Hlohovec bude
v průběhu roku 2010 provádět prohlídky stokové sítě za úče-
lem zjišťování vypouštění dešťových vod, ale také za účelem 
zjištění „černých“ kanalizačních přípojek pro odvádění splaš-
kových vod.

Kamil Kasala,
provozně technický náměstek VaK, a.s. Břeclav

Pobočka Břeclav, 17.listopadu 2,

tel. 519 353 911,

mobil: 606 705 999
    

více na www.schmidt-reality.cz

Vybíráme z nabídky:

č.z.1969 -RD 5+kk  .... Dobré Pole, 550m2 ........... 2.890.000,- Kč

č.z.1966 -RD 4+1 ....... Sedlec u Mikulova, 315 m2  ....1.350.000,- Kč

č.z.1936 -RD 4+kk,  ... Mikulov, 198m2  ..................  1.800.000,- Kč

č.z.1697 - RD 3+kk  ... Valtice, 358 m2  ..................  2.450.000,- Kč

č.z.1692 - RD 3+1...... Hrušky, 520 m2  .................. 1.060.000,- Kč

č.z. 1995 -DB 5+1...... Břeclav, 46 m2  ......................  690.000,-Kč

č.z. 1890 -DB 3+1...... Břeclav, 86 m2 ...................  1.050.000,- Kč

č.z.1795 - OV 2+1...... Břeclav, 55 m2 ...................  1.050.000,- Kč

č.z.1943 - OV 4+kk ... Mikulov , 123m2 ................ 1.680.400,- Kč

č.z.1949 - OV 1+1 ..... Břeclav, 47 m2 ...................  1.050.000,- Kč
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OBECNÍ ÚŘAD MÁ NOVOU PRACOVNICI

Kateřina Osičková z Břeclavi v závěru loňského roku
vystřídala ve funkci pokladní a administrativní pracovnice 
Veroniku Radkovičovou, která odešla plnit své mateřské po-
vinnosti.

Nová pracovnice je zodpovědná za výběr poplatků za svoz
a  uložení komunálního odpadu, ale také za evidenci obyvatel, ve-
škeré pokladní transakce, vykonává služby Czech point, ověřu-
je listiny a podpisy, pořizuje zápisy ze zasedání Zastupitelstva 
obce, připravuje podklady pro vytištění Naší dědiny, věnuje se 
výkaznictví, odesílání pošty a mnohým dalším činnostem. V ne-
poslední řadě ji denně slyšíte hlásit obecním rozhlasem.

ÚŘEDNÍ HODINY OÚ HLOHOVEC:

 PONDĚLÍ + STŘEDA:      7.30 -17.00

 POLEDNÍ  PŘESTÁVKA:  Sítková:    11.30 – 12.00
                                       Osičková:  12.00 – 12.30

ORDINAČNÍ HODINY MUDr. FIALOVÉ:

 ÚTERÝ: 12.00 – 14.00

ZÁSADY MANIPULACE
S ODPADEM

Obec Hlohovec spolu se společností Hantály a.s. vyzývají obča-
ny k důslednému třídění odpadu a manipulaci s ním, aby bylo 
možné jej operativně odvážet a přispět tak ke zkvalitnění život-
ního prostředí a  vzhledu obce.

1. První a hlavní zásadou je neumísťovat odpad na veřejná pro-
 stranství, komunikace a cizí pozemky, tedy mimo popelové
 nádoby, sběrné kontejnery na tříděný i netříděný odpad.

2. Také na vlastních pozemcích je nutno dodržovat pořádek a zása-
 dy pro manipulaci s odpadem, aby odložený odpad neohrožoval 
 a neznehodnocoval životní prostředí.

3. Další  zásadou je umísťovat do popelnic odpad netříděný, který 
 nelze vytřídit a umístit do kontejnerů na papír, plasty a sklo.  Do 
 kontejnerů na TŘÍDĚNÝ ODPAD NELZE odkládat odpad jiné-
 ho druhu než toho, k němuž je kontejner určen!

4. Netříděný odpad musí být v popelnici umístěn tak, aby bylo 
 možné jej bez problémů vysypat, nebyla v něm suť, tekutiny, 
 mršiny, velkoobjemový odpad, větve, dřevo apod. Jinak nebu-
 dou popelnice vyvezeny!

5. Kontejner u hřbitova je přistaven na odkládání věnců a dalšího 
 bioodpadu, koše na hřbitově jsou na kalíšky od svíček a drobný 
 odpad z hrobů (malé lampičky, zbytky svíček apod.) OSTATNÍ 
 DOMOVNÍ ODPAD SEM NEPATŘÍ!

6. Při svozu netříděného odpadu je možné u popelnic zanechat 
 POUZE pytle s plasty. Velkoobjemový odpad a pytle s jinými 
 druhy odpadu nebudou z ulic odváženy!

7. Při odvozu odpadu na sběrné místo je nutno jej vytřídit na papír, 
 plasty, sklo, dřevo apod. Kontejnery na různé druhy odpadu jsou 
 přistaveny.

8. Sběrné místo je v 1. pololetí roku 2010 provozováno na zahradě 
 za mateřskou školou se vstupem od budovy společnosti Mauting 
 v sousedství bývalého areálu zemědělského družstva.

9. Sběrné místo je otevřeno v pracovní dny od 6 do 14 hodin,
 v sobotu od 8 do 21 hodin.

10. Odvoz sutě a zeminy určené na rekultivaci staré pískovny v lese 
 za alejí je nutno VŽDY předem nahlásit na obecním úřadě nebo 
 panu Janu Vlkovi, tel. 604 269 419 a vyzvednout si klíč od brá-
 ny, který je pak nutno na obecní úřad nebo panu Vlkovi vrátit!

Hodně zdraví jsme popřáli
paní Anežce Pekárkové,
která v lednu oslavila

92.
narozeniny.
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SVATOJÁNSKÝ KOŠT. Koncem roku si na sv. Jana dali v kulturním 
domě dostaveníčko místní vinaři, aby si nechali posvětit víno z loňské 
úrody. Na snímku si připíjí starostka Jana Vlková s valtickým farářem 
Jiřím Grmolcem, který vínu požehnal.    

       
Foto: Zuzana Nešporová

MALÝ RUDOLF BYL PRVNÍ. Prvním hlohoveckým miminkem letoš-
ního roku byl Rudolf Damec. V břeclavské porodnici ho na Nový rok 
„předběhl“ pouze Tobias Szabo z Němčiček. Rudolf se narodil 1. led-
na v 10:13 hodin, vážil 4,64 kg a měřil 54 cm. Rodiče Lenka a Vla-
dislav Damcovi nejsou rodilými Hlohovčany, do obce se přistěhovali 
teprve v roce 2005. Na snímku teprve třídenní Rudolf Damec se svou 
maminkou v břeclavské porodnici.      Foto: Zuzana Nešporová

TŘÍKRÁLOVÁ SBÍRKA. Letošní Tříkrálová sbírka vynesla na Břeclav-
sku rekordních 1,665.016 korun. Vloni to bylo o 42 tisíc korun méně 
(1,618.787 Kč). V Hlohovci se vybralo 45.500 korun, což bylo o 1.100 
korun méně než loni. V přepočtu na jednoho obyvatele však Hloho-
večtí patřili k nejštědřejším v okrese - každý z obyvatel sáhl do peně-
ženky průměrně pro 35,68 Kč.           Foto: František Havlík

SOKOLI NAVAŘILI. Zcela v režii mužů se odehrála o předposledním
lednovém víkendu tradiční gastronomická akce Sokolské speciality.
Jednou za rok se místní sportovci chopí vařeček a číšnických ubrous-
ků a jsou připraveni splnit téměř jakékoliv přání nejen svých žen,
ale i veřejnosti. O lahůdky nebyla v jídelníčku nouze. Lákala přede-
vším zvěřina. Na výběr byla různě upravená masa z jelena, srnce, 
kance i daňka. A komu „nevoněla“ zvěřina, mohl si dát třeba kuřecí 
řízek.                                                      Foto: Zuzana Nešporová

PO KOLENA VE SNĚHU. Tříkráloví koledníci to letos neměli vůbec 
jednoduché. Místy se brodili po kolena ve sněhu.

Foto: František Havlík

FOTOOHLÉDNUTÍ ZA UPLYNULÝMI MĚSÍCI ...
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Dne 22. ledna 2010 zemřela ve věku 90 let
paní Terezie Trubačová (Dědina 51).

Dne 22. ledna 2010 zemřela ve věku nedožitých 84 let
paní Anežka Odstrčilíková (Lípová 237).

Dne 10. února 2010 zemřel ve věku nedožitých 42 let
pan Vlastimil Snopek (Lednická 396).

Dne 17. února 2010 zemřel ve věku nedožitých 70 let
pan Václav Šeda (Šulaperk 148).

Dne 21. února 2010 zemřela ve věku nedožitých 97 let
paní Žofie Šedová (Hlavní 295).

Dne 24. února 2010 zemřela ve věku nedožitých 81 let
paní Marie Vlková (Lípová 316).

L e d e n 

Vlk Zdeněk Hlavní 324 50 let

Balšínková Ludmila Hlavní 305 60 let

Hluchá Marie Dědina 43              80 let

Vlk Leopold Dědina 404 60 let

Matušková Anastasie Dědina 38 60 let

Šenková Terezie                      Ke kostelu 179            83 let

Štěpánková Anna U sadů 451                  60 let

Pekárková Anežka                  Hlavní 126                   92 let

Hubená Marie                         Hlavní 204                   60 let

Doležalová Marie Krátká 474                  60 let

Drobiličová Rosalie Dědina 48 84 let

Havelková Anna Na Kopci 111 87 let

Hajda Karin Na Kopci 524 50 let

Ú n o r  

Malčic Jan  Lípová 344       80 let

Balšínek Rafael Hlavní 305      60 let

Pivoda Václav  Chalupky 89 50 let

Štěpánková Ludmila Dědina 42         82 let

Poláková Milada Hlavní 189 82 let

Prajková Růžena Dědina 201         86 let

B ř e z e n  

Baránková Marie U sadů 387       86 let

Bartolčicová Marie Hlavní 157       84 let

Drobiličová Růžena Chalupky 240 88 let

Štěpánková Miloslava            Chalupky 109              60 let
  

Opustili naše řady

Dne 10. listopadu 2009 zemřela ve věku 82 let
paní Marie Tesaříková (Šulaperk 193).

Dne 6. prosince 2009 se Bronislavě Fríbové a Vlastimilu 
Mikulovi (U rybárny 73) narodil syn Hynek Mikula. 

Dne 1. ledna 2010 se manželům Lence a Vladislavu 
Damcovým (Dolní konec 24) narodil syn Rudolf.

Dne 5. února 2010 se manželům Veronice a Radkovi 
Radkovičovým (U rybárny 356) narodila dcera Nela.

Sňatky

Dne 19. prosince 2009 uzavřeli v 
Poděbradech sňatek Eva Beranová 
(Praha) a Pavel Buriánek (Hlavní 
332).

Dne 23. ledna 2010 uzavřeli ve 
Valticích  sňatek MUDr. Marta 
Vařáková (Valtice) a MUDr. Michal 
Drobilič (Lípová 448) .

Blahopřejeme

SPOLEČENSKÁ RUBRIKA

Blahopřejeme

Společenskou rubriku připravila

Kateřina Osičková

Vítáme mezi námi
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